
    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 2017-93 
 

Van : Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 

Zaak nr. 430657 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017 - 93 

Portefeuillehouder F.G.J. Voorink Datum 14 december 2017 

Informatie bij Hans van Roekel Tel. nr. 035-6292658  

 

Onderwerp 

Addendum bij Projectovereenkomst HOV in 't Gooi 

 

Kernboodschap 

Op basis van de Projectovereenkomst HOV werken de provincie Noord-Holland, ProRail en de gemeente 

Hilversum samen aan het project. Middels een aantal uitvoeringscontracten (twee door ProRail en de 

overige door de Provincie) wordt het project gerealiseerd. In de projectvoorbereiding is het nodig 

gebleken om enkele werkzaamheden te verschuiven tussen de contracten en enkele werkzaamheden toe te 

voegen. De projectpartners willen deze aanpassing vastleggen in een addendum bij de 

projectovereenkomst. Het college heeft besloten in te stemmen met het addendum. 

 

Aanleiding 

Op 16 december 2016 is de Projectovereenkomst ten behoeve van de realisatie van de HOV in 't Gooi 

deelprojecten 5, 6 en 7 (tussen station Hilversum en de aansluiting op de rijksweg A27) getekend door de 

provincie Noord-Holland, ProRail en de gemeente Hilversum. De projectovereenkomst dient nu op een 

aantal punten gewijzigd dan wel aangevuld te worden. De wijzigingen zijn vastgelegd in bijgaand 

addendum. Gezien de planning van de aanbesteding door ProRail van contract 3 dient het addendum 

medio december 2017 getekend te worden. 

 

Consequenties 

De wijzigingen betreffen de aanpassing om een deel van contract 8 (door de provincie) toe te voegen aan 

contract 3 (door ProRail). Tevens is op basis van voortschrijdend inzicht de oorspronkelijke scope van de 

werkzaamheden door ProRail op een aantal punten aangevuld dan wel aangescherpt, met name wat betreft 

aanvullende BLVC-eisen (Bereikbaarheid, Leefbaarheid, Veiligheid en Communicatie) die ervoor zorgen 

dat de hinder tijdens de uitvoering van het HOV-project in Hilversum zoveel mogelijk beperkt wordt.  

De scopewijzigingen leiden per saldo tot een zeer beperkte afname van de post onvoorzien binnen het 

projectbudget HOV in t Gooi van de provincie Noord-Holland. De wijzigingen hebben evenwel als 

voordeel dat meer inzet gepleegd wordt op het onderdeel BLVC, waar we als gemeente volop belang bij 

hebben. 

 

  



 

 

Vervolgtraject 

Na besluitvorming door de partijen zal de wijzigingsovereenkomst getekend worden.  

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Deze raadsinformatiebrief ligt  ter inzage en is ook digitaal beschikbaar op internet onder ‘‘Vergaderstukken’’ ,  
B&W-vergadering van 12 december 2017. 

 



    
 

 
 

Raadsinformatiebrief 2017-94 
 

Van 
: Burgemeester en 
Wethouder/Burgemeester 

Zaak nr. 431965 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017 - 94 

Portefeuillehouder F.G.J. Voorink Datum 15 december 2017 

Informatie bij B. van der Helm Tel. nr. (035) 629 2487 

 

Onderwerp 

Informatie afronding MIRT-onderzoek Oostkant Amsterdam 
 

Samenvatting 

Het MIRT onderzoek Oostkant Amsterdam1 is na drie jaar afgerond. Mede dankzij de inbreng van raden 
en de samenwerking met betrokken partijen (o.a. Economic Board Gooi en Vechtstreek, Goois 
Natuurreservaat, Natuurmonumenten, Fietsersbond), ligt er een pakket maatregelen op korte, middellange 
en lange termijn om de bereikbaarheid in het gebied tussen Almere, Amersfoort, Utrecht en Amsterdam te 
verbeteren. Het verwachte knelpunt op de A1 tussen de knooppunten Muiderberg en Eemnes na 2020 was 
de aanleiding om in het najaar van 2014 te starten met het MIRT onderzoek Oostkant Amsterdam. De 
afgelopen drie jaar hebben het Ministerie van Infrastructuur en Waterstaat en de regionale partijen 
(Provincies Noord-Holland, Flevoland en Utrecht, Regio Amersfoort en Gooi en Vechtstreek) 
samengewerkt aan een studie naar de problematiek in dit gebied en mogelijke oplossingsrichtingen.  
 

Kernboodschap 

• Het MIRT onderzoek Oostkant Amsterdam is afgerond; 
• Het resultaat is een maatregelpakket bestaande uit maatregelen op korte, middellange (2022) 

en lange termijn (2030); 
• Dit pakket is in lijn met het standpunt van Gooi en Vechtstreek, op basis van de Regionale 

Samenwerkingsagenda, en focust op het Openbaar Vervoer, knooppuntenontwikkeling, de 
fiets en de A1; 

• Indien weguitbreiding op termijn noodzakelijk is, dient dit goed te worden ingepast. Voor de 
A1 betekent dit een verdiepte ligging en/of tunnel; 

• De verschillende maatregelen landen in de gebiedsgerichte programma’s van de 
Metropoolregio Amsterdam en Utrecht, waarbinnen ze worden geprioriteerd en afgewogen. 

 

Geconstateerde problematiek 

In het studiegebied is sprake van een toenemende ruimtelijke spreiding van wonen en werken en een forse 
en groeiende pendel als gevolg daarvan. Mensen reizen vaker en verder van huis naar werk. Hierdoor 
neemt de druk toe op de weg en het spoor. Ondanks capaciteitsuitbreidingen tussen 2010 en 2030 blijven 

                                                 
1 MIRT staat voor Meerjarenprogramma Infrastructuur, Ruimte en Transport. Het financieringsinstrument dat het Ministerie van 

Infrastructuur en Waterstaat gebruikt voor grootschalige investeringen in infrastructurele en ruimtelijke programma’s en projecten  



er problemen bestaan in de doorstroming van delen van de A1, A27 en A28. Ook het treinverkeer wordt 
op meerdere trajecten zwaar belast en soms moet een reiziger zo vaak overstappen dat de keuze sneller 
valt op de auto. Deze opgaven kunnen niet los worden gezien van landschap en economie. Door 
verstedelijking neemt de druk op het landschap toe en worden de unieke kwaliteiten bedreigd. Daarnaast is 
er sprake van onderbenut potentieel van de economie, met name in Gooi en Vechtstreek, maar ook in 
Almere. De economie presteert hier minder dan mogelijk en regionale condities voor ondernemerschap 
dienen te worden verbeterd. Tot 2040 staan er 25.000 arbeidsplaatsen op het spel.  
 

 
Afbeelding 1: aanleiding MIRT onderzoek Oostkant Amsterdam  

 

Vernieuwend MIRT onderzoek en betekenis voor Gooi en Vechtstreek 
Samen met betrokken partijen is onderzocht hoe de doorstroming van het verkeer aan de oostkant van 
Amsterdam zich in de toekomst ontwikkelt, in samenhang met ontwikkelingen en opgaven op het gebied 
van de economie, landschap, natuur en water. Hiermee was dit een vernieuwend MIRT onderzoek, waar 
bereikbaarheid in samenhang is onderzocht met andere ruimtelijk-economische vraagstukken.  
 
Het MIRT onderzoek staat volop in de belangstelling in Gooi en Vechtstreek. Vanaf het begin is de regio 
actief betrokken bij het onderzoek, wat een schat aan informatie heeft opgeleverd. Van data over 
vervoersbewegingen en de werkgelegenheid, tot inzicht in de bereikbaarheids-, economische en 
landschappelijke opgaven. Er zijn de afgelopen drie jaar verschillende interactieve bijeenkomsten 
georganiseerd met raadsleden, maatschappelijke organisaties en ondernemers, wat heeft geresulteerd in 
een gezamenlijk beeld van de toekomst van Gooi en Vechtstreek. Deze kennis is van grote meerwaarde in 
de context van de Regionale Samenwerkingsagenda en het regionale omgevingsbeeld (onderdeel van de 
Omgevingswet).  
 

 
Afbeelding 2: Interactieve werksessies met raadsleden en wethouders 

 
 
 



 

Gewenste ontwikkelrichting Gooi en Vechtstreek 

In juni 2017 hebben de regiogemeenten in Gooi en Vechtstreek richting gegeven aan de oplossingenfase 
van het MIRT onderzoek. Een uitgebreide waardering van de verschillende voorgestelde 
maatregelpakketten lag hieraan ten grondslag. Op basis van de Regionale Samenwerkingsagenda zijn 
uitgangspunten voor de oplossingenfase van het MIRT onderzoek Oostkant Amsterdam bepaald. Gooi en 
Vechtstreek zet in op integrale en gebiedsgerichte oplossingen, waarbij een modern hoogfrequent OV-
systeem aangevuld met knooppuntontwikkeling en goede fietsverbindingen, past bij Gooi en Vechtstreek 
als onderdeel van de Metropoolregio Amsterdam. Hier is het prettig wonen en werken. Indien 
weguitbreiding noodzakelijk is, dient dit goed te worden ingepast. Voor de A1 betekent dit een verdiepte 
ligging en/of tunnel. De N201 vormde onderdeel van een van de doorberekende pakketten. Gooi en 
Vechtstreek herkent de bestaande problematiek op de N201, zoals het doorgaande vrachtverkeer door 
kernen. Los van de uitkomst van het MIRT onderzoek is en blijft dit een opgave waar partijen aan werken. 
Het oplossen van het knelpunt op de A1 via de N201 zorgt echter in alle varianten voor een zeer grote 
impact op het landschap, leefomgeving en verkeer aantrekkende werking in de kernen. De N201 maakt 
geen onderdeel uit van het uiteindelijke maatregelpakket.  
Tenslotte heeft Gooi en Vechtstreek aandacht gevraagd voor ruimte voor experimenten en bereidheid 
getoond om (onder voorbehoud van instemming van de raad) substantiële middelen te reserveren voor 
toekomstige maatregelen.  
 

Oplossing 

Om de bereikbaarheid van het studiegebied te verbeteren, zijn verschillende maatregelpakketten 
doorgerekend. Naast hun bijdrage aan een goede doorstroming en bereikbaarheid van het gebied, zijn de 
maatregelen beoordeeld op hun bijdrage aan de opgaven ten aanzien van economie en landschap. De 
betrokken overheidspartners hebben overeenstemming bereikt over een integraal en samenhangend pakket 
van maatregelen. In het Bestuurlijk Overleg MIRT Noordwest Nederland van  
7 december jl. hebben Rijk en regio (vertegenwoordigers van het gebied Noord-Holland, Flevoland en 
Utrecht) afgesproken dit maatregelpakket in te brengen in de gebiedsprogramma’s MRA en Utrecht en in 
het Toekomstbeeld Openbaar Vervoer.  
 
Het pakket is een combinatie van maatregelen, middellange (2022) en lange termijn (2030). De korte 
termijn maatregelen dragen beperkt bij aan een betere doorstroming op de A1 en zijn grotendeels 
projecten die al in voorbereiding of uitvoering zijn. Voorbeelden zijn slimme bus- en meerijddiensten, 
verdichting rondom knooppunten, snelfietsroutenetwerk, verbeteren van de aantrekkelijkheid van het 
openbaar vervoer. De vervoersbewegingen worden beïnvloed door stimulering van de werkgelegenheid, 
het concentreren van nieuwe woningen bij OV-knooppunten en het verbeteren van de aantrekkelijkheid 
van het Openbaar Vervoer. Voor de middellange termijn wordt een capaciteitsvergroting van de A27 – 
tussen knooppunt Eemnes en de A6 – voorgesteld. Op lange termijn (2030) is een grootschalige maatregel 
aan het OV of de A1 noodzakelijk. Voor Gooi en Vechtstreek is capaciteitsvergroting van de A1 alleen 
bespreekbaar als het gaat om een verdiepte ligging of tunnel.  Omdat het gebied, de technologie, de 
demografie en de economie volop in ontwikkeling zijn, en er op korte termijn naar verwachting geen 
financiën beschikbaar zijn, wordt de keuze voor deze grootschalige maatregel op een later moment 
gemaakt.  
 

https://www.regiogv.nl/content/media/docs/default-source/fysiek/fysiek-domein/mirt/2017-06-26-rib-mirt-standpuntbepaling.pdf
https://www.regiogv.nl/content/media/docs/default-source/fysiek/fysiek-domein/mirt/memo-standpuntbepaling-oplossingsrichtingen-2017-06-21.pdf


 
Afbeelding 3: schematische weergave maatregelpakket 

 

Vervolgtraject 

Het voorstel wordt ingebracht, geprioriteerd en afgewogen in de nog te starten gebiedsgerichte 
bereikbaarheidsprogramma’s voor de Metropoolregio Amsterdam en Utrecht en het landelijke 
Toekomstbeeld OV. Op basis hiervan moet medio 2018 zicht ontstaan op de financiering en uitvoering 
van de maatregelen uit het pakket, met uitzondering van de maatregelen die worden afgewogen in het 
Toekomstbeeld OV. Over maatregelen uit het pakket die niet binnen de scope van genoemde programma ś 
vallen, maken de betrokken overheidspartners nadere afspraken. Deze maatregelen kunnen bijvoorbeeld 
worden belegd in lopende dan wel in nog te starten regionale programma’s en projecten.  
 

Tot slot 
Vanaf de start van het onderzoek is de Regio samen met de gemeenten actief betrokken bij het MIRT 
onderzoek Oostkant Amsterdam. Het MIRT onderzoek heeft Gooi en Vechtstreek veel kennis en inzicht 
opgeleverd, wat resulteert in urgentie en focus. De Regionale Samenwerkingsagenda is van cruciale 
meerwaarde gebleken in het bepalen van richting en oplossingen. Hoewel er op korte termijn geen 
financiering beschikbaar is voor nieuwe grootschalige investeringen, werkt de regio verder aan de 
versterking van de economie en het landschap en het verbeteren van de bereikbaarheid. Voorbeelden zijn 
OV SAAL, de HOV, stationsgebieden Hilversum, Weesp en Gooise Meren en een regionaal netwerk van 
snelfietspaden. 
 

Meer informatie 

Het samenvattende eindrapport en alle onderliggende rapporten staan gepubliceerd op:  
http://www.mirtoostkantamsterdam.nl 
 
Voorgaande publicaties vanuit Regio Gooi en Vechtstreek over het MIRT: 
https://www.regiogv.nl/professionals/programmasturing/kopprogramma/meerjarenprogramma-infrastructuur-
ruimte-en-transport-(mirt) 
 
Burgemeester en wethouders van Hilversum, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 
 

Deze raadsinformatiebrief ligt ter inzage en is ook digitaal beschikbaar op internet onder “Vergaderstukken”,  
B & W-vergadering van 12 december 2017. 

 

 

http://www.mirtoostkantamsterdam.nl/Publicaties/default.aspx
https://www.regiogv.nl/professionals/programmasturing/kopprogramma/meerjarenprogramma-infrastructuur-ruimte-en-transport-(mirt)
https://www.regiogv.nl/professionals/programmasturing/kopprogramma/meerjarenprogramma-infrastructuur-ruimte-en-transport-(mirt)


    
 

 
 

Raadsinformatiebrief 2017-95 
 

Van 
: Burgemeester en 
Wethouder/Burgemeester 

Zaak nr. 426234 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017 - 95 

Portefeuillehouder J.N. van Vroonhoven-Kok Datum 19 december 2017 

Informatie bij Bas de Jong Tel. nr. (035) 629 2522 

 

Onderwerp 

Programma buurten: buurtdeals en stand van zaken 

Kernboodschap 

De gemeente Hilversum wil buurtgericht, van buiten naar binnen werken Met de maart dit jaar 
vastgestelde kadernotitie “buurtgericht werken: leve de buurt” is dit uitgewerkt naar vier uitvoeringslijnen: 

1. De buurtcyclus; wijken analyseren, initiatieven uit de buurt ruimte bieden en inwoners meer 
invloed laten uitoefenen op basis van wederkerigheid.  

2. Zichtbaar in de buurt; versterken buurtnetwerken en werken vanuit en met uitvoeringsteams. 
3. De digitale aanpak; informatie (data) delen en initiatieven monitoren. 
4. Duurzame dialoog; in gesprek met bewoners, ondernemers en maatschappelijke organisaties. 

 
Het afgelopen half jaar zijn op al deze lijnen concrete stappen gezet, waarover het college u graag nader 
informeert. In het bijzonder gaat het dan om het sluiten van buurtdeals met initiatiefnemers in de wijken 
en de interne wijkteams die nu operationeel zijn. 
 
Op 14 november 2017 heeft het college ingestemd met het sluiten van 23 buurtdeals met initiatiefnemers. 
Met een buurtdeal bedoelen we hier “een onderlinge afspraak tussen gemeenten en initiatiefnemer(s), 
waarin is vastgelegd wat men samen wil bereiken en op basis van welke wederzijdse afspraken en 
inspanningen.” Door het sluiten van buurtdeals wordt vastgelegd hoe het resterende buurtbudget voor 
2017 wordt belegd, welke inzet vanuit de gemeente daarmee is gemoeid, wat we van de initiatiefnemers 
verwachten en welk vervolgtraject hieraan is gekoppeld. Met de buurtdeals wordt de buurten 
geaccommodeerd op hun vragen en behoeften en kan de gemeente zich profileren op het sterprogramma 
Buurten. 
 
Om in zijn algemeenheid de actuele en ongerichte vragen en initiatieven (binnen het sociale en fysieke 
domein), die van buiten op de gemeentelijke organisatie afkomen beter te accommoderen zijn sinds 
september zogenaamde interne wijkteams operationeel. Deze wijkteams borgen dat dergelijke vragen en 
initiatieven integraal worden afgewogen, bij de juiste persoon terecht komen en snel navolging krijgen. De 
wijkteams zijn een organisatie brede afspiegeling van de verschillende teams en komen frequent bij 
elkaar. De wijkteams zijn ingedeeld naar de stadsdelen Noord, Oost, Zuid en Centrum/ZuidOost, zoals 
ook gehanteerd door onder andere de politie en de woningcorporaties (zie ook de bijlage voor het 
werkgebied). 
 
De digitale aanpak is als project dit najaar opgepakt en zal in 2018 een digitale basis leggen onder het 
buurtgericht werken. Deze aanpak richt zich erop dat we informatie en kennis in relatie tot de 



buurtinitiatieven en –plannen kunnen delen met bewoners en initiatiefnemers, zoals door de informatie 
over alle buurtinitiatieven toegankelijk te maken via een interactieve kaart en de mogelijkheid om 
buurtpeilingen te doen om bijvoorbeeld het draagvlak onder een initiatief te meten in de buurt. 

Aanleiding 
Sinds de vaststelling van de kadernotitie “buurtgericht werken: leve de buurt!” in maart dit jaar is er hard 
gewerkt om de plannen uit de kadernotitie verder te operationaliseren. Op alle uitvoeringslijnen zijn 
concrete stappen gezet en het buurtgericht werken levert nu concrete resultaten op. Tevens is een basis 
gelegd om het buurtgericht werken richting 2018 en verder door te ontwikkelen naar het wensbeeld uit de 
kadernotitie “buurtgericht werken: leve de buurt!” In de beeldvormende sessie van 29 november is dit 
totaalbeeld met de aanwezige raadsleden gedeeld. Door middel van een raadsinformatiebrief brengt het 
college graag ook de rest van de gemeenteraad hiervan op de hoogte. 

Consequenties 

 
Buurtcyclus light 
De ruggengraat voor het buurtgericht werken is een aanpak waarbinnen maatwerk mogelijk is: de 
buurtcyclus. De bedoeling is om structureel onderwerpen op te halen in de buurten. Het gaat om een 
jaarlijkse cyclus van wijkanalyse (o.a. monitoring), een wijkagenda en buurtactiviteitenplannen.  

figuur 1. De stappen in de buurtcyclus 

 
Dit jaar is het eerste jaar waarin we een buurtcyclus (light) doorlopen. Dit heeft rond de zomer 
geresulteerd tot door de wijken zelf in samenwerking met de gemeente op- en vastgestelde wijkagenda’s. 
Deze zijn vertaald in buurtactiviteitenplannen. In de raadsinformatiebrief 2017-56 hebben wij u hierover 
nader geïnformeerd. Daarin hebben we aangekondigd op basis van de wijkagenda’s buurtdeals te willen 
sluiten met initiatiefnemers. Door het sluiten van buurtdeals wordt op zakelijke wijze vastgelegd welk 
gezamenlijk resultaat initiatiefnemers en gemeente willen bereiken en met welke onderlinge 
werkafspraken dit wordt gerealiseerd. Daarmee borgen we resultaat en wederkerigheid 
Deze buurtcyclus light wordt geëvalueerd om de leerpunten te kunnen meenemen naar de buurtcyclus 
2018. Vooruitlopend kunnen we stellen dat de gekozen vorm van buurtcyclus en daarin de buurtdeals 
werkt en structuur geeft aan het samenbrengen van de vraag van buiten met de cycli van onze eigen 
organisatie. Tegelijkertijd is duidelijk dat deze vorm zeker nog niet het eindstadium is. Ze zal verder 
doorontwikkeld moeten worden.  
 
De eerste ervaringen met de buurtcyclus 
 
Met de buurtcyclus geven we structuur aan het gesprek en de samenwerking met de wijken en buurten. 
Dat levert nu veel kennis en inzicht op over de wijken en kanaliseert wat voorheen meer in het moment 
plaats had. Vooral de ervaringen opgedaan vanuit de afdeling openbare ruimte zijn hierin waardevolle 
input. Deze ervaringen zijn gebundeld in een handreiking en waaier waarmee de afdeling werkt om 
participatie voor elkaar te krijgen. 
 
De uniforme aanpak helpt om op buurtniveau het gesprek aan te gaan over wat nodig is, waar de 
behoeften liggen. Dat zien we terug komen in de wijkagenda’s, waarin een door en met de buurt 
afgewogen totaal van ideeën en initiatieven is opgenomen. In de gesprekken die hierop volgen naar 
buurtdeals ervaren we dat wederkerigheid goed bespreekbaar is en dat het ook als logisch wordt gezien. 
We zien ook veel initiatief vanuit bewoners zelf om zaken voor elkaar te krijgen. Illustratief hiervoor zijn 
bijvoorbeeld de buurtdeals groenimpuls Villa Industria, Samenleren, Kunst in de Wijk, Scouting 



clubgebouw Eikbosserweg en de Overkapping Jeugd, onderhoud boomspiegels (zie bijlage 1).Tevens zien 
we ook dat de mate van wederkerigheid verschilt naar gelang de reikwijdte en impact van het initiatief, de 
mate waarin een buurt is georganiseerd en de mate waarin initiatiefnemers in staat zijn om 
verantwoordelijkheid te nemen voor hun aandeel. Door deze ervaringen weten we steeds beter wat werkt, 
welke gesprekken en processen er nodig zijn, hoe gesprekken getimed moeten worden etc. Dit gebruiken 
we bij de doorontwikkeling van het buurtgericht werken en is een continue proces. Het verhogen van de 
wederkerigheid is een belangrijk doel voor nieuwe buurtcycli en –deals die we de komende jaren gaan 
sluiten. 
 
In de kadernotitie is afgesproken dat we het buutgericht werken en de buurtcyclus monitoren en evalueren. 
We zitten op dit moment nog in de afronding van het eerste jaar en zullen u hier in 2018 uitvoeriger over 
rapporteren. In de bijlagen is meer in detail informatie te vinden per buurtdeal. 
 
23 buurtdeals 
Voor 2017 heeft het college ingestemd met het sluiten van 23 buurtdeals met initiatiefnemers. De 
buurtdeals zijn divers en strekken zich uit over de thema’s ontmoeten, veiligheid, verkeer, openbare 
ruimte en zorgbehoefte. In bijlage 1. Overzicht Buurtdeals 2017 is aangegeven om welke buurtdeals in 
welke wijk het gaat. De keuze voor deze buurtdeals is gemaakt op basis van: 

1. zijn ze onderdeel van de door de wijken zelf opgestelde wijkagenda, anders gezegd: “vraagt de 
wijk erom”?; 

2. is er sprake van wederkerigheid?; 
3. passen ze binnen de met de kadernotitie “buurtgericht werken” en de “impuls voor groen” 

vastgestelde financiële kaders?; 
4. kunnen ze binnen de beschikbare formatie van de gemeente worden opgepakt? Hierbij gaat het 

met name om de benodigde expertise passend bij het karakter en de complexiteit van de buurtdeal. 
Daarbij wordt onderscheid gemaakt tussen simpele buurtdeals die heel gemakkelijk kunnen 
worden meegenomen in bestaand werk en meer complexere buurtdeals, die mogelijk een aparte 
projectsturing vragen; 

5. sluiten ze aan op bestaand gemeentelijk beleid? 
6. Wat vraagt dit aan gemeentelijke expertise 

 
 
Met de buurtdeals committeert de gemeente zich voornamelijk financieel aan een aantal wijkinitiatieven. 
De keuze voor de initiatieven is in en met de wijken gemaakt op basis van de analyses die per wijk zijn 
gemaakt en die helder inzicht geven in de noden en behoeften in de wijk. Deze zijn vervolgens vastgelegd 
in een wijkagenda per wijk. De behoefte aan vrije speelruimte om tussentijds op initiatieven te kunnen 
inspringen blijft bestaan, maar tegelijkertijd willen we naar een meer programmatisch afgewogen geheel 
aan activiteiten. 2017 is daarin een overgangsjaar. Dat betekent dat we met de buurtdeals die nu 
voorliggen de nog resterende budget ruimte voor het overgrote deel vastleggen. In totaal leggen we met 
deze buurtdeals ruim € 220.000 vast. Er resteert nu nog een kleine € 70.000. Er zijn gedurende het jaar 
reeds uitgaven geboekt, die betrekking hebben op eerder aangegane verplichtingen, uitgaven vanuit buurt 
coördinatoren ter ondersteuning van buurtactiviteiten, specifieke buurtinitiatieven, etc. binnen het 
buurtbudget. 
 
Binnen de gemeentelijke organisatie wordt al langer in allerlei vormen buurtgericht gewerkt. De 
ervaringen daarin opgedaan zijn een belangrijke basis of input voor het programma Buurten. Er is geen 
recept, blauwdruk of eenduidige vorm voor buurtgericht werken, dat moeten we leren en ervaren. Om het 
buurtgericht werken meer integraal aan te pakken en meer structuur te geven is onder andere vanaf 
september gestart met het werken met interne wijkteams. Daarnaast heeft de afdeling Openbare Ruimte als 
onderdeel van het programma Buurten vanaf april 2016 een pilot “participatie in de openbare ruimte” 
gedraaid. Naast dat hierin al zo’n 60 “buurtdeals” zijn opgepakt met inwoners, levert deze pilot veel 
inzichten, werkvormen en afsprakenkaders op die bruikbaar zijn voor het programma Buurten. Zo zijn de 
door de afdeling Openbare Ruimte gehanteerde contracten basis voor de buurtdeals. De leerervaringen uit 
de pilot participatie in de openbare ruimte zijn vertaald naar concrete handvatten in de handreiking: 
“Participatie in de openbare ruimte”.  
 
2018 
Er is intern goed gekeken naar enerzijds de financierbaarheid en de realiseerbaarheid. Voornamelijk de 
realiseerbaarheid heeft te maken met de beschikbare capaciteit en planning binnen de gemeente en de 
mogelijkheid om onderdelen en of taken te beleggen bij de initiatiefnemer(s). Voor 2018 en verder is 



structureel budget geregeld in de begroting, waaruit toekomstige initiatieven en projecten kunnen worden 
gefinancierd op basis van de buurtcyclus. Begin 2018 zal aan het college een voorstel worden gedaan 
welke initiatieven en projecten in 2018 kunnen worden opgepakt en welke gevolgen dit heeft voor het 
budget en capaciteit. Tevens zal in 2018 wederom een buurtcyclus worden doorlopen om nieuwe ideeën 
en initiatieven in de wijken en buurten op te halen. Voor een deel zullen deze een beroep doen op het 
budget voor 2018, maar ook voor de jaren erna. 
 

Vervolgtraject 

 
Zoals gezegd bevatten de wijkagenda’s 2017 ook initiatieven die we als buurtdeal in 2018 kunnen 
oppakken. In navolging van het voorliggende voorstel zal hierover naar verwachting einde 2017/begin 
2018 eveneens een voorstel aan het college van B&W worden voorgelegd. Over de resultaten hiervan zal 
de gemeenteraad mettertijd worden geïnformeerd. 
 
Onderwijl wordt er gewerkt aan de voorbereidingen voor een nieuwe buurtcyclus 2018. Het streven is dat 
de wijkagenda’s 2018 nog voor de gemeenteraadsverkiezingen bekend zijn. Na de verkiezingen kunnen 
dan nieuwe buurtdeals op basis van deze agenda’s worden aangegaan met initiatiefnemers en bewoners.  
 
In 2018 zal daarnaast de koppeling van de interne wijkteams met de externe professionele netwerken 
verder worden uitgebouwd. 
 
Zoals eerder aangegeven krijgt de digitale aanpak in 2018 vorm. Die is nodig om het buurtgericht werken 
naar een hoger niveau te brengen. In de bijlage 2 is op hoofdlijnen een planning voor 2018 weergegeven. 
 
Burgemeester en wethouders van Hilversum, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Bijlage: -Overzicht Buurtdeals 2017 
 -Presentatie Buurten (BVS 29 november 2017) 
 
Deze stukken liggen, samen met de raadsinformatiebrief, ter inzage en zijn tevens digitaal beschikbaar op internet onder 

“Vergaderstukken”, B & W-vergadering van 12 december 2017. 
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D AT U M  20 december 2017 

O N S K E N ME RK  432009 

BE H A N D E LD  D OO R  H. Kukler 

T E L E FO O N  ( 035 ) 629 2047 

BI JL A G E N   

BE T RE FT  Verlenging overeenkomst regresrecht 
 
 
Geachte mevrouw Kriens, 
 

De raad van Hilversum heeft op 6 december zich naar aanleiding van de behandeling van de nieuwe 

Verordening Wmo gemeente Hilversum 2018 kritisch uitgelaten over de huidige overeenkomst 

regresrecht Wmo en de verlenging daarvan. 

 

Met de raad van Hilversum zijn wij van mening dat de belangen van slachtoffers van letselschade 

onderbelicht zijn in het proces om te komen tot een verlenging voor 2018 van de overeenkomst met het 

Verbond van Verzekeraars.  

 

In de Tweede Kamer is op 5 december de motie van het lid van Nispen over de belangen van slachtoffers 

besproken. Deze motie roept op tot gesprek van betrokken partijen waarbij de positie van slachtoffers 

nadrukkelijk wordt betrokken. 

 

Op basis van uw ledenbrief 17/076 maken wij op dat uw onderhandelingen met het Verbond van 

Verzekeraars over een nieuwe overeenkomst Regresrecht Wmo 2018 zijn afgerond.  

 

Wij constateren echter ook dat u voorbij bent gegaan aan oproep meer oog te hebben voor de positie van 

slachtoffers van letselschade. 

 

Wij zijn van mening dat de positie van de kwetsbare groep van slachtoffers letselschade nu onderbelicht 

blijft. Wij roepen u op met de verzekeraars in gesprek te gaan over de positie van deze kwetsbare groep 

met het oog op de af te sluiten overeenkomst Regresrecht Wmo van 2019. 

 

Hoogachtend, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 
 
 
 
 
D. Emmer P. Broertjes 
 



    
 

 
 
 

Raadsinformatiebrief 2017-96 
 

Van Burgemeester en Wethouders Zaak nr. 432009 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017 - 96 

Portefeuillehouder E. Van der Want Datum 20 december 2017 

Informatie bij H. Kukler Tel. nr. 629 2047 

 

Onderwerp 

Verlenging overeenkomst regres 2018 Wmo 

Inleiding 
Bij de behandeling van de begroting van het ministerie van Justitie en Veiligheid op 5 december 2017 is 
de overeenkomst Regresrecht Wmo van de VNG met het Verbond van Verzekeraars aan de orde geweest. 
Een motie waarin de regering wordt opgeroepen om toe te zien op de positie van slachtoffers is door de 
minister van Rechtsbescherming overgenomen.  
 
In de raad van 6 december is naar aanleiding van deze motie de overeenkomst Regresrecht Wmo 
gesproken. Door portefeuillehouder Van der Want is toegezegd een brief te sturen aan de VNG over de 
zorgen die de raad heeft bij verlenging van de overeenkomst en om op te roepen tot gesprek voordat de 
overeenkomst verlengd zou worden.  
 
Op 7 december 2017 heeft de VNG besloten om de overeenkomst, na eerdere consultatie van een 
klankbordgroep van gemeenten, ongewijzigd te verlengen. De motie zoals besproken in de Tweede kamer 
is niet meegenomen in de onderhandelingen. De toezegging aan de raad is hiermee ook in een ander 
daglicht komen te staan. 
 
Sinds de start van de transities in 2015 is Hilversum aangesloten bij de overeenkomst tussen de VNG en 
het Verbond van Verzekeraars inzake afkoop regresrecht Wmo. De overeenkomst betekent dat 
aangesloten gemeenten een vast bedrag per jaar ontvangen per inwoner en daarbij afzien van verder 
verhaal op verzekeraars. Het doel van de overeenkomst is gemeenten en verzekeraars te vrijwaren van 
complexe en vaak langdurige administratieve procedures met een onzekere uitkomst die gepaard gaan met 
het verhalen van Wmo-kosten op verzekeraars. De expertise ontbreekt bij gemeenten om dergelijke 
procedures te voeren.  
 
De VNG heeft aangegeven de overeenkomst in de loop van 2018 te willen herzien. In 2018 zal een nieuwe 
overeenkomst aan de leden worden voorgelegd. Wij zullen deze conceptovereenkomst regres Wmo 2019 
voor advies aan u voorleggen. In onze brief aan de VNG (zie bijlage) vragen wij om de positie van 
slachtoffers van letselschade beter te borgen in de herziene overeenkomst die voor 2019 zal worden 
afgesloten. 
 
 
 



    
 

 
 

Raadsinformatiebrief 2017-97 
 

Van 
Burgemeester en 
Wethouder/Burgemeester 

Zaak nr. 429597 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017 - 97 

Portefeuillehouder F.G.J. Voorink Datum 20 december 2017 

Informatie bij M.J. Wiegant Tel. nr. (035) 629 2075 

Onderwerp 

Intentieverklaring MRA over snelfietsroutes 

Kernboodschap 

In de Structuurvisie Verkeer en Vervoer 2030 staat dat de uitwerking van snelfietsroutes regionaal wordt 
opgepakt. Dit gebeurt op twee manieren. 
In MRA verband is een plan van aanpak gemaakt voor een netwerk van metropolitane fietsroutes 
(snelfietsroutes). Eén van de routes raakt Hilversum: de route Hilversum-Bussum-Weesp. Het College van 
B&W heeft besloten om hiervoor een intentieverklaring te ondertekenen en zo een eerste stap te zetten op 
weg naar realisatie. 
Aanvullend hierop wordt door de gemeenten in de regio Gooi en Vechtstreek een verkenning uitgevoerd 
naar kansrijke snelfietsroutes tussen de kernen in de regio. 

Aanleiding 
Het bestaande netwerk in de Metropoolregio Amsterdam kent een groeiend aantal gebruikers en voldoet 
op een aantal punten niet meer aan de vraag: routes hebben veel barrières, een slechte verharding of zijn te 
smal. Daarom wil de MRA tussen nu en 2025 een samenhangend en hoogwaardig netwerk van 
snelfietsroutes aanleggen. 

Consequenties 
De gemeente Hilversum dient de snelfietsroute vervolgens verder uit te werken. 
Wanneer de aanlegkosten en uitvoeringsplanning bekend zijn volgt een voorstel waarmee deze in de 
meerjarenbegroting/investeringsprogramma opgenomen kunnen worden. 

Vervolgtraject 
Op 7 februari 2018 wordt de intentieovereenkomst ondertekend. 
 
Burgemeester en wethouders van Hilversum, 
de gemeentesecretaris, de burgemeester, 
  
 
D. Emmer P.I. Broertjes 
 
 

Deze raadsinformatiebrief ligt ter inzage en is ook digitaal beschikbaar op internet onder “Vergaderstukken”,  

B & W-vergadering van 19 december 2017. 

 



    

 

 
 

Raadsinformatiebrief 2017-98 
 

Van 
: Burgemeester en 

Wethouder/Burgemeester 
Zaak nr. 431862 

Aan Gemeenteraad RIB nr. 2017 - 98 

Portefeuillehouder P.I. Broertjes Datum 22 december 2017 

Informatie bij E. van Rossum Tel. nr. (035) 629 2360 

 

Onderwerp 

Reactie college op de concept-intentieverklaring verkenning fusie veiligheidsregio’s 

 

Kernboodschap 

Het college onderschrijft de lijn die in de concept-intentieverklaring uiteengezet wordt. Het college legt 

hierbij de nadruk op de drie k’s, die de basis voor de verkenning vormen: kwetsbaarheid (verkleinen), 

kwaliteit (verhogen), en kosten (verminderen). Dit is voor het college randvoorwaardelijk. In aanvulling 

daarop zijn de uitkomsten van de vier blokken voor het college doorslaggevend om een positief advies te 

kunnen geven in een eventuele fusie van de veiligheidsregio’s. Om welke vier blokken het gaat, leest u 

onderstaand. In de verkenningsfase onderscheiden we vier blokken, die deels parallel lopen en stap voor 

stap uitgewerkt gaat worden. Op hoofdlijnen zijn de vier blokken hieronder weergegeven: 

 

1. Bestuurlijke verkenning: waaronder gesprekken met commissarissen van de koning 

Flevoland en Noord Holland en Ministerie van Justitie en 

Veiligheid (doel: steunen initiatief en onderlinge afstemming 

CvdK, toetsen draagvlak en onderzoeken wettelijk kader). 

 

2. Kaderstellende rol colleges en raden: consultatie raden, randvoorwaarden, inbreng ophalen en 

kaderstelling, invloed raden (wettelijk en feitelijk). 

 

3. Financiële exercitie: in kaart brengen kosten, efficiency, afstemmen behoud BDUR-

gelden. 

 

4. Medezeggenschap: overleg en adviesondernemingsraden, informeren medewerkers, 

draagvlak etc. 

 

Naast de financiële effecten van een toekomstige fusie, is het college van mening dat in de uitwerking van 

de business case door de veiligheidsregio’s de aanleiding van de fusie moet worden aangescherpt. Hierbij 

is het van belang dat ook eventuele andere opties worden toegelicht, en/of welke andere mogelijkheden er 

zijn. Ook zijn in de bovengenoemde blokken de positie van en de effecten voor het personeel van de 

veiligheidsregio’s belangrijke aandachtspunten. Het college wil de veiligheidsregio verder meegeven dat 

het belangrijk is aandacht te houden voor de rol van de raad in dit proces en de positie, de gevolgen en het 

creëren van voldoende draagvlak bij beide GGD’en. 

 



Aanleiding 

In de Burgemeestersbrief van 20 november jl. bent u geïnformeerd over de achtergrond van de 

voorgenomen fusie van de veiligheidsregio’s Flevoland en Gooi en Vechtstreek. 

In de brief beschreef de burgemeester het proces van de verkenningsfase en de momenten waarop u als 

raad advies en later uw zienswijze over de eventuele aanpassing van de gemeenschappelijke regeling kunt 

geven als er besloten wordt tot een fusie. 

In de regionale raadsinformatiebijeenkomst van 30 november jl. zijn de aanwezige raadsleden 

geïnformeerd over het beoogde proces, de concept-intentieverklaring en zijn aandachtspunten met elkaar 

en met de Veiligheidsregio gedeeld. Er is een verslag gemaakt met de uitkomsten van deze 

informatiebijeenkomst. Dit verslag, de presentatie die 30 november is gegeven, de concept-

intentieverklaring en een brief van het bestuur van de veiligheidsregio vindt u als bijlage bij deze 

collegebrief. 

In de eerder verzonden Burgemeestersbrief stond dat de colleges en raden voor 18 januari een reactie 

kunnen sturen naar de veiligheidsregio. Deze reactietermijn is verlengd naar 28 februari 2018. 

Ondanks de verlenging van de termijn, sluit dit onvoldoende aan bij de procedure die wij binnen 

Hilversum hanteren voor het kunnen agenderen van onderwerpen voor een commissie/raad. 

In afstemming met het college en de griffie is er daarom voor gekozen het collegestandpunt over de 

concept-intentieverklaring te delen met de raad via deze raadsinformatiebrief. Als raad heeft u de 

mogelijkheid in de commissie E&B van 17 januari 2018 aanvullend op de collegereactie te reageren. Als u 

hiervan gebruik wilt maken, dan zullen wij uw aanvullingen op de reactie van het college aan de 

veiligheidsregio meegeven. 

 

Vervolgtraject 

Het college en de portefeuillehouder vragen advies aan de raad op het moment dat de uitkomsten van de 

vier blokken bekend zijn. Dit advies zal de portefeuillehouder vervolgens meenemen in de besluitvorming 

door het AB van de veiligheidsregio’s. Zodra de planning hiervan bekend is, delen we die met u. Zoals de 

portefeuillehouder in de commissie E&B van 22 november jl. al aangaf, is het van belang een zo groot 

mogelijk draagvlak in de raad te creëren voor de eventuele fusie van de veiligheidsregio’s. 

 

De portefeuillehouder zal u geregeld informeren over de stand van zaken van de verkenning. Daarnaast 

heeft de veiligheidsregio formele momenten in de planning opgenomen, zoals de zienswijze van de 

gemeenteraden op de te wijzigen gemeenschappelijke regeling. 

Om hier goed invulling aan te kunnen geven, zijn de veiligheidsregio’s gevraagd voldoende tijd in het 

proces in te bouwen tussen de verschillende besluitvormingsmomenten. Zo hebben de portefeuillehouders 

tijd om, naast de formele momenten, ook hun raden tussentijds te informeren en om advies te vragen. 

 

Het college hoopt dat deze brief u een goed beeld geeft van de aandachtspunten en randvoorwaarden die 

wij de veiligheidsregio, namens de gemeente Hilversum, willen meegeven. 

 

Burgemeester en wethouders van Hilversum, 

de gemeentesecretaris, de burgemeester, 

  

D. Emmer P.I. Broertjes 

 

 
 

Bijlage: 1. Brief bestuur veiligheidsregio aan GGD 
 2. Presentat ie raadsbijeenkomsten 
 3. Samenvatt ing raadsbijeenkomsten GV en FL 
 4. Concept-intent ieverklaring (inclusief oplegger) 
 5. Burgemeestersbrief d.d. 20 november 2017 
 
Deze stukken liggen, samen met de raadsinformatiebrief, ter inzage en zijn tevens digitaal beschikbaar op internet onder 
‘‘Vergaderstukken’’ , B & W-vergadering van 12 december 2017. 

 


